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Aan het college van burgemeester en wethouders van Maastricht  
Postbus 1992 
6201 BZ Maastricht.  
  
Maastricht, 4 juli 2024 
  
Betreft: Schriftelijke vragen inzake opendeuren beleid Maastrichtse zorginstellingen en 
dementievriendelijke gemeente.  
  
Geacht college, 
  
De aflevering van het televisieprogramma Pointer op 6 juni jl. over dementiezorg, vrijheid versus 
veiligheid besteedde aandacht aan de grote variatie in zorginstellingen over de uitvoering van de Wet 
zorg en dwang. Het opendeurenbeleid valt onder de Wet zorg en dwang (Wzd) die sinds 1 januari 2020 
geldt. Veel verpleeghuizen werken echter vier jaar na de invoering nog niet met een opendeuren beleid. 
Zie ook de aflevering van Pointer via de volgende url https://pointer.kro-ncrv.nl/dementiezorg-vrijheid-
versus-veiligheid GroenLinks is benieuwd naar het opendeuren beleid in Maastricht, ook in relatie tot de 
fysieke leefomgeving waar deze zorginstellingen zich bevinden in Maastricht. 
  
Sinds de Wet zorg en dwang in 2020 van kracht is gegaan, mag er in de dementiezorg zo min mogelijk 
"onvrijwillige zorg" gegeven worden. Dat houdt dus ook in dat mensen met dementie die geen gevaar 
vormen voor zichzelf of hun omgeving, niet zomaar opgesloten mogen worden. En dus kiezen sommige 
verpleeghuizen ervoor om de deur te openen. Door het nieuwe opendeuren beleid zijn er aan de ene 
kant meer positieve ervaringen in de zorg, vooral als het veilig is en kan. Het leidt tot een betere 
kwaliteit van leven, meer eer aan mensenrechten! Bewoners ervaren meer vrijheid om de dingen te 
ondernemen waarvan ze houden. Een nadeel kan ook zijn dat een bewoner ziet dat de ene persoon wel 
naar buiten mag en de ander niet dan kan dat boze gevoelens oproepen wat afdoet aan de kwaliteit van 
leven. 
 
Daarnaast zien we op de website https://dementie-in-beeld.alzheimer-nederland.nl/landkaart dat 68% 
(233) van de gemeenten in Nederland minimaal één dementiescan heeft uitgevoerd, 17% (59) van de 
gemeenten heeft meer dan één dementiescan uitgevoerd en dat 7% (23) van de gemeenten in 
Nederland het predicaat dementievriendelijk heeft. De gemeente Maastricht ontbreekt in alle drie de 
onderdelen op deze kaart van Alzheimer Nederland. Zie voor meer informatie ook 
https://www.alzheimer-nederland.nl/belangenbehartiging/ondersteuning-gemeente/ 
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Daarom stelt GroenLinks de volgende vragen aan het college. 
  

1. Hoeveel zorginstellingen in Maastricht hanteren een opendeuren beleid? Graag zien we dit 
uitgewerkt per zorginstelling in Maastricht of ze het opendeuren beleid wel dan wel niet 
toepassen. Hoe werken de zorginstellingen aan zogeheten "vrijheidsbevordering", ook in het 
samenspel met de buurt en andere organisaties in de directe nabijheid van de zorginstelling?  

2. Indien de geconsulteerde zorginstellingen in Maastricht het opendeuren beleid niet toepassen, 
welke redenen geeft de zorginstelling aan om het opendeuren beleid niet toe te passen? 

3. Indien zorginstellingen aangeven dat ze het opendeuren beleid niet toepassen vanwege de 
fysieke leefomgeving bijvoorbeeld drukte qua verkeer en dergelijke, wat zou het college dan 
willen betekenen om het opendeuren beleid wel toe te laten passen in de desbetreffende 
zorginstelling? 

4. In hoeverre werkt de gemeente Maastricht al aan dementievriendelijke wijken? Welke wijken in 
Maastricht zijn al dementievriendelijk? Wat wil het college voor 2026 bereiken op dit gebied? 

5. De gemeente Maastricht heeft volgens de website van Alzheimer Nederland nog geen 
dementiescan uitgevoerd en heeft niet het predicaat dementievriendelijke gemeente. Is het 
college van plan een dementiescan van Alzheimer Nederland uit te laten voeren en de 
uitkomsten te delen met de gemeenteraad? Dit alles in de hoop dat de gemeente Maastricht – 
net als Roermond - ook het predicaat dementievriendelijke gemeente krijgt. 
 

  
Tenslotte, we kijken uit naar het werkbezoek naar het zorgbuurthuis in Oss op 5 oktober a.s. dat mede 
op initiatief van GroenLinks gaat plaatsvinden. 
 
In afwachting van uw reactie, 
  
hartelijks, 
  
Mark Mülders 
Gemeenteraadslid GroenLinks. 


